

(c)	<p>H1 mampu bersaing di peringkat tempatan dan antarabangsa</p> <p>H2 mempunyai hubungan yang baik dan mampu berkomunikasi pada peringkat lokal dan global</p> <p>H3 mempunyai daya saing yang tinggi H4 mempunyai kemahiran teknologi</p> <p>H5 menyesuaikan penggunaan teknologi seiring dengan cabaran perniagaan H6 mempunyai pemikiran positif dan optimis</p> <p>(Mana-mana jawapan yang munasabah)</p>	<p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>[Mak. 2m]</p>
(d)	<p>H1 mudah terpengaruh dengan budaya luar H2 transformasi kemajuan negara terjejas H3 Sukar berkomunikasi dengan dunia luar</p> <p>H4 sukar menerima kepelbagaian sosiobudaya</p> <p>H5 kepakaran dan kemahiran terhad dalam bidang yang diceburi.</p> <p>H6 hilang nilai, etika dan jati diri dalam mengejar arus globalisasi (Mana-mana jawapan yang munasabah)</p>	<p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>[Mak. 2m]</p>
SOALAN	BUTIRAN	MARKAH
6 a)	<p>H1 menyokong pasukan negara</p> <p>H2 melibatkan pelbagai kaum dalam sesuatu acara sukan</p> <p>H3 mewujudkan komunikasi menerusi kumpulan telegram atau whatsapp H4 menghadiri majlis rumah terbuka/sambuan perayaan</p> <p>H5 rondaan keselamatan dikawasan kediaman H6 menghormati budaya dan adat resam</p>	<p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>1</p> <p>1</p>

	(Mana-mana jawapan munasabah)	[Mak. 2m]
(b)	<p>F1 Meningkatkan keyakinan pelabur asing.</p> <p>H1 pelabur rasa selamat dengan keharmonian kaum H2 pelaburan akan memberi keuntungan</p> <p>C1 pemilihan lokasi untuk pembinaan kilang/pemasangan barangan/perkhidmatan</p> <p>P1 Pelabur akan membuat pelaburan jika rasa selamat</p> <p>F2 Rakyat dapat hidup dengan aman dan harmoni</p> <p>H5 Tidak berlaku sebarang pergaduhan kaum H6 Aktiviti harian masyarakat tidak akan terjejas</p> <p>C2 penghayatan terhadap Rukun Negara/ Undang-undang</p> <p>P2 Jika semua rakyat bersatu-padu, negara akan aman dan harmoni</p> <p>(Mana-mana jawapan yang munasabah)</p>	[Mak. 8m]

	SOALAN	BUTIRAN	MARKA
	1 a)	<p>N1 Kasih sayang/ rasional/baik hati/ kejujuran/keberanian H1 Haiwan perlu diberikan perlindungan seperti makan dan minum H3 Haiwan tidak boleh dipukul/diseksa/diracun H4 Haiwan perlu diberikan rawatan jika sakit H5 Haiwan perlu diberikan haknya untuk hidup</p> <p>(Mana-mana jawapan munasabah)</p>	<p>1 1 1 1</p> <p>[Mak. 3m]</p>
	(b)	<p>PRINSIP KEPRIHATINAN H1 beri peluang kepada pelaku untuk berubah H2 beri kaunseling supaya tidak mengulangi kesalahan H3 arahkan pelaku lakukan khidmat sosial dibawah pengawasan pihak berkuasa</p> <p>PRINSIP KEADILAN H4 pelaku hendaklah diberikan hukuman / penjara/ denda H5 sedar akan tindakan kejam yang telah meragut nyawa haiwan H6 menjadi pengajaran kepada orang lain supaya tidak melakukan kesalahan yang sama</p> <p>(Mana-mana jawapan munasabah)</p>	<p>1 1 1 1</p> <p>[Mak. 3m]</p> <p>1 1 1 1</p> <p>[Mak. 3m]</p>
	(c)	F1 Akta Kebajikan Haiwan	<p>1</p> <p>[Mak. 3m]</p>
	(d)	<p>H1 Pembunuhan haiwan akan berterusan H2 binatang akan teraniaya dan terseksa atau mati dalam keadaan menyedihkan H3 menyebabkan kepupusan haiwan tertentu H4 manusia semakin rakus mengejar kemewahan dan tidak memperdulikan makhluk lain</p> <p>(Mana-mana jawapan munasabah)</p>	<p>1 1 1 1</p> <p>[Mak. 3m]</p>

Bil	Nilai	Huraian	Markah
3 a		J1 biometric J2 surat beranak J3 lesen memandu J4 passport	1 1 1 1 1J = 1M
b		H1 Ingin menjadi rakyat Malaysia dengan cara yang mudah H2 Ingin mengelakkan diri daripada ditangkap H2a Kerana pernah melakukan jenayah berat. H3 Ramai PATI yang masuk ke Malaysia H4 Ingin mendapatkan bantuan dengan mudah daripada kerajaan Malaysia H5 Terdapat sindiket yang menguruskan pengeluaran mykad palsu [mana-mana jawapan munasabah diterima]	1 1 1 1 1 1 2H + 2C = 4M
c		H1 kes jenayah semakin meningkat H2 rakyat hilang kepercayaan kepada pihak berkuasa H3 negara dibanjiri pendatang asing H4 penularan wabak penyakit berbahaya H5 negara huru hara H6 bantuan kerajaan diberi kepada golongan pendatang asing H7 ancaman keselamatan kepada negara H8 taraf hidup rakyat semakin terjejas H9 Hidup rakyat tidak sejahtera H10 imej negara terjejas H11 kestabilan negara tergugat [mana-mana jawapan munasabah diterima]	1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 1 3 H = 3 M
d	N1 Nilai bertanggungjawab N2 Nilai harga diri N3 Nilai patriotism N4 Nilai berdikari	H1 melaporkan kes kepada pihak berkuasa H1a supaya dalang kes tersebut dapat ditangkap/diambil tindakan. H2 tidak terlibat dalam sindiket tersebut H2a penjualan dan pengedaran dokumen mykad palsu tersebut. H3 mengadakan kempen kesedaran kepada masyarakat H3a supaya masyarakat cakna tentang isu yang semakin serius ini H4 penyebaran di laman web dan iklan di media massa tentang kes ini.	1 1 1 1 1 1 1 1 1 N1+H1=2M

SOALAN

BUTIRAN

MARKAH

5 (a)	J1 Sedih/ kecewa / marah H1 Perpaduan rakyat terjejas H2 Keharmonian negara tergugat H3 Keselamatan/ keamanan/ ketenteraman negara terancam H4 Menimbulkan kerisauan / keresahan di kalangan rakyat H5 Politik dan ekonomi negara terjejas (Mana-mana jawapan munasabah)	1 1 1 1 1 1 [Mak. 3]
(b)	N1 Patriotisme N2 Hormat N3 Kerjasama N4 Keberanian N5 Toleransi N6 Kepercayaan kepada Tuhan N7 Hemah tinggi N8 Kesederhanaan (Maksimum 2 nilai sahaja)	1 1 1 1 1 1 1 [Mak. 2]
(c)	F1 Ketertinggian perlembagaan/ undang-undang F2 Keagungan perlembagaan/ undang-undang H3 Memberi perlindungan dan hak kepada setiap anggota masyarakat H4 Rakyat menerima/ mematuhi/ mempertahankan kemuliaan perlembagaan (Mana-mana jawapan munasabah)	1 1 1 1 [Mak. 2]
(d)	H1 Berlaku ketidakadilan dalam pembelaan kesalahan H2 Kepentingan/ kebajikan sesuatu golongan tidak terbela H3 Ketidakpuasan hati dan pemberontakan daripada rakyat H4 Berlaku penganiayaan/ hak asasi manusia tidak terjejas H5 Imej negara terjejas H6 Hilang kepercayaan/ keyakinan daripada rakyat (Mana-mana jawapan munasabah)	1 1 1 1 1 1 [Mak. 3]

Bil	Jawapan	Markah
5	a)-Ketentuan yang mengatur tingkah laku manusia dalam kehidupan bermasyarakat di seluruh dunia.	1
	-Kebiasaan atau tingkah laku yang sering dilakukan dalam kalangan masyarakat termasuk semua orang di bumi kita.	1
	b)-pembelian tanpa tunai	1
		1

	-penerimaan mata wang yang standard -transaksi atas talian -pembelian atas talian dari luar negara	1
	c) Mengatur tingkah laku masyarakat agar sesuai dengan nilai yang berlaku	1
	-Memupuk sikap kesopanan dan keadilan dalam masyarakat	1
	-Melahirkan masyarakat yang aman makmur	1
	-Membentuk masyarakat yang berdisiplin	1
	-Sebagai teladan dalam menjalin hubungan sesama manusia	1
	d) World wide fund for Nature (WWF)	
	Terima mana-mana jawapan yang munasabah	Max 10

Bahagian B

SOALAN	BUTIRAN
8 a)	F1 gotong-royong 1m F2 rondaan kawalan keselamatan 1m F3 bantuan kepada mangsa bencana alam 1m F4 majlis rumah terbuka/sambutan perayaan 1m Jawapan lain yang munasabah
	F1 Memupuk semangat patriotik dan perpaduan dalam kalangan masyarakat H1 Penglibatan masyarakat tanpa mengira kaum H2 Saling berkenalan dan berkomunikasi/ H3 Melahirkan masyarakat yang cintakan negara C1 Penglibatan dalam sambutan Hari Kebangsaan dan hari terbuka perayaan N1 Toleransi, Rasional
b)	F2 Membina jalinan kerjasama yang berterusan H1 Mewujudkan semangat kekitaan dan kerja berpasukan

	<p>H2 Mengeratkan hubungan sesama komuniti H3 Dapat menghadapi cabaran dengan mudah C1 Program gotong royong, sukaneka komuniti N2 Kerjasama, Bertanggungjawab</p> <p style="text-align: right;"><i>Jawapan lain yang munasabah</i></p>
--	---

Bahagian c

<p>8 a)</p>	<p>F1 Indonesia 1m F2 Thailand 1m F3 Amerika Syarikat 1m F4 Turkiye 1m</p> <p style="text-align: right;"><i>Jawapan lain yang munasabah</i></p>
<p>b)</p>	<p>F1 Politik H1 Memelihara kedaulatan negara H2 Membanteras kegiatan jenayah dan keganasan H3 Meningkatkan imej negara C1 Lawatan/hubungan diplomatik N1 Toleransi, Rasional</p> <p>F2 Ekonomi H1 Meningkatkan pendapatan negara H2 Mempelbagaikan sumber ekonomi H3 Membuka peluang pekerjaan</p>

	<p>C1 ASEAN Free Trade Area (AFTA) / Kerjasama Projek Industri/ Kerjasama Ekonomi ASEAN - Plus Tree</p> <p>N2 Kerjasama, Bertanggungjawab</p> <p style="text-align: right;"><i>Jawapan lain yang munasabah</i></p>	
c)	<p>F1 - Keselamatan dan Undang-undang Antarabangsa</p> <p>H1 - Memastikan kedaulatan dan hakkedaulatan negara terpelihara</p> <p>H2 - Memastikan tanggungjawab dan komitmen negara di bawah undang-undang antarabangsa terlaksana</p> <p>H3 - Memelihara dan mempromosikan hak asasi manusia</p> <p>C1 - Latihan ketenteraan/ Rondaan sempadan</p> <p>F1 - Sosial</p> <p>H1 - Bantuan kemanusiaan/bencana alam/peperangan</p> <p>H2 - Perkongsian silang seni dan silang budaya</p> <p>H3 - Pelestarian alam sekitar</p> <p>C1 - Bantuan kemanusiaan Palestin dan Syria/ Pameran Budaya dan Seni di luar negara</p> <p style="text-align: right;"><i>Jawapan lain yang munasabah</i></p>	
1a.	<p>i. Nilai Rasional</p> <p>ii. Nilai Kesederhanaan</p> <p>i. Jangan membeli barang jika harga terlalu murah</p> <p>- Hal ini berkemungkinan penjual tidak mempunyai barang atau barang yang dijual adalah palsu</p> <p>ii. Membuat kajian berkaitan penjual</p> <p>- Melihat review pembelian yang dibuat oleh orang lain</p> <p>iii. Lihat dengan teliti gambar dan maklumat barang yang diberikan oleh penjual</p> <p>- Bagi mengelakkan pengguna menerima barang yang tidak sama seperti yang diharapkan</p> <p>iv. Jika tiada review berkaitan penjual pastikan anda membuat pembayaran secara COD.</p> <p>v. Beli di Stor Online yang berdaftar dan diiktiraf.</p>	(max 10 markah)

	Terima mana-mana jawapan yang munasabah	
b.	<p>i. Dapat memastikan maklumat yang disampaikan adalah maklumat yang benar</p> <p>ii. Penyebaran berita palsu dapat dikurangkan</p> <p>iii. Penipuan atas talian dapat dibendung</p> <p>iv. Memudahkan komunikasi maya dengan sesiapa sahaja diseluruh dunia</p> <p>v. Dapat melahirkan generasi yang menghormati privasi orang lain</p> <p>vi. Maklumat yang benar dapat disebarkan dengan cepat</p> <p>vii. Perbuatan seperti buli siber dapat dikurangkan.</p> <p>viii. Dapat mengelakkan penyebaran fitnah</p> <p>ix. Dapat mengelakkan kekeliruan dalam penerimaan maklumat</p> <p>x. Dapat mengelakkan risiko maklumat peribadi digodam oleh pihak tidak bertanggungjawab.</p> <p>Terima mana-mana jawapan yang munasabah</p>	(max 10 markah)